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ΕΡΩΤΗΣΗ ΚΑΙ ΑΚΕ 

Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Θέμα: Κίνδυνος στην διαχείριση των στύλων διανομής ενέργειας από τους αναδόχους 

 

Ο ΔΕΔΔΗΕ μέσω του διαγωνισμού ΔΔ 214 ανέθεσε σε τριάντα επτά (37) αναδόχους την 
κατασκευή και συντήρηση έργων δικτύων διανομής στο σύνολο των διοικητικών περιοχών 
αρμοδιότητάς του. Μέρος των απαιτούμενων εργασιών αφορούν και στη διαχείριση στύλων 
διανομής ηλεκτρικής ενέργειας, εμποτισμένων με κρεόζωτο ή κρεοζωτέλαιο. Ωστόσο, με 
έκπληξη διαπιστώνει κάποιος ότι στους όρους συμμετοχής της διακήρυξης δεν προβλέπονται 
οι ειδικές προϋποθέσεις και αδειοδοτήσεις που απαιτούνται ώστε ένας φορέας να διαχειριστεί 
επικίνδυνο απόβλητο. 

Το κρεόζωτο είναι ένα αποτελεσματικό αλλά ταυτόχρονα και τοξικό συντηρητικό ξύλου, πολύ 
επιβλαβές για το περιβάλλον και την υγεία. Ο περιορισμός της χρήσης του μόνο σε απολύτως 
βασικές χρήσεις είναι απαραίτητος για να περιοριστεί στο ελάχιστο η έκθεση του ανθρώπου 
και του περιβάλλοντος.  

Το κρεόζωτο, οι ενώσεις του και η ξυλεία που έχει υποστεί κατεργασία με αυτά, υπόκεινται 
στους περιορισμούς του Παραρτήματος XVII του Κανονισμού 1907/2006.  Σύμφωνα με τον 
προαναφερόμενο Κανονισμό, το ξύλο που έχει υποστεί κατεργασία και το οποίο διατίθεται στην 
αγορά για πρώτη φορά ή υφίσταται επιτόπια επανεπεξεργασία επιτρέπεται μόνο για 
επαγγελματική και βιομηχανική χρήση, ενώ αναφέρονται συγκεκριμένες χρήσεις στις οποίες δεν 
επιτρέπεται να χρησιμοποιηθεί.  

Επιπρόσθετα, καθώς η συγκεκριμένη δραστική ουσία συμπεριλήφθηκε στις ευρωπαϊκές 
διατάξεις για τα βιοκτόνα (Οδηγία 98/8/ΕΚ και Καν. 528/2012), έχουν τεθεί περιοριστικοί όροι 
για τη διάθεση των κατεργασμένων υλικών. Από τις 30 Απριλίου 2023 στην Ελλάδα το 
εμποτισμένο ξύλο επιτρέπεται μόνο για χρήση ως στύλος κοινής ωφέλειας για γραμμές 
ηλεκτρικής ενέργειας ή τηλεπικοινωνιών (Καν. 1950/2022).  

Ο Ευρωπαϊκός Οργανισμός Χημικών Προϊόντων έχει εντοπίσει κινδύνους για την ανθρώπινη 
υγεία οι οποίοι προκύπτουν από τη χρήση βιοκτόνων με κρεόζωτο και αφορούν τους 
εργαζόμενους στην εγκατάσταση των στύλων καθώς και ως προς την έκθεση του γενικού 
πληθυσμού. Κατά την αποθήκευση, το επεξεργασμένο ξύλο δεν πρέπει να είναι προσβάσιμο 
στο ευρύ κοινό και πρέπει να λαμβάνονται μέτρα για την αποτροπή μη εξουσιοδοτημένης 
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πρόσβασης. Επιπρόσθετοι όροι αφορούν και τους υπεύθυνους για τη διάθεση στην αγορά, 
προκειμένου να διατηρηθεί στο ελάχιστο η έκθεση των ανθρώπων και του περιβάλλοντος.  

Σύμφωνα με τις  ισχύουσες διατάξεις, το επεξεργασμένο ξύλο ως απόβλητο χαρακτηρίζεται ως 
επικίνδυνο και επομένως απαιτείται χωριστή συλλογή και οι προβλεπόμενες εργασίες 
διαχείρισης από κατάλληλα αδειοδοτημένους φορείς.  

Επειδή από την πιθανή μη ορθή διαχείριση των εμποτισμένων στύλων τίθεται σε κίνδυνο η 
υγεία των εργαζομένων, του γενικού πληθυσμού αλλά και το περιβάλλον 

Επειδή, δεν προκύπτει σχετική πληροφόρηση από τις μέχρι το 2021 Εκθέσεις Βιώσιμης 
Ανάπτυξης του Διαχειριστή 

Επειδή ουδεμία σχετική πληροφορία συμπεριλαμβάνεται στις Εκθέσεις της Γενικής Διεύθυνσης 
Σώματος Επιθεωρητών και Ελεγκτών 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός 

 

1. Επιτρέπει ο ΔΕΔΔΗΕ την επαναχρησιμοποίηση των εμποτισμένων στύλων σε άλλες 
χρήσεις εκτός του δικτύου διανομής ηλεκτρικής ενέργειας; Αν ναι σε ποιες; 

2. Εφόσον πρόκειται για επικίνδυνο απόβλητο, για ποιους λόγους δεν τέθηκε ως όρος 
συμμετοχής οι ανάδοχοι να είναι αδειοδοτημένοι και επαρκείς για τη διαχείριση 
επικινδύνων αποβλήτων; 

3. Με ποιους τρόπους ο ΔΕΔΔΗΕ ελέγχει τη σύννομη διαχείριση των εμποτισμένων 
στύλων;  

4. Πώς διασφαλίζεται ότι οι εμποτισμένοι στύλοι που δεν δύνανται να 
επαναχρησιμοποιηθούν στο δίκτυο, αποθηκεύονται κατάλληλα και οδηγούνται σε 
εγκεκριμένες μονάδες διαχείρισης από τους αναδόχους; 

5. Σε περίπτωση που κάποιοι ανάδοχοι αρνηθούν να τα διαχειριστούν και αυτά 
επιστρέψουν στον ΔΕΔΔΗΕ τότε ποιο είναι το σχέδιο διαχείρισής τους; ποιες διαδικασίες 
ακολουθούνται; Τι μέτρα λαμβάνονται για τους εργαζόμενους; 

6. Ποια είναι η ποσότητα εμποτισμένων στύλων που παράγεται ετησίως στη χώρα μας; 
Πόσοι από αυτούς οδηγούνται προς περαιτέρω αξιοποίηση ή/και διάθεση; Σε ποιες 
μονάδες γίνονται οι ανωτέρω εργασίες διαχείρισης; 

7. Έχουν διενεργηθεί περιβαλλοντικοί έλεγχοι εκ μέρους του ΥΠΕΝ στις ανωτέρω 
εγκαταστάσεις που διαχειρίζονται εμποτισμένους στύλους, τα τελευταία πέντε (5) χρόνια; 
Πόσοι και ποια είναι τα αποτελέσματά τους; 

8. Παρακολουθούν οι ελεγκτικές υπηρεσίες του ΥΠΕΝ, την ορθή διαχείριση των υλικών από 
τους αναδόχους; Παρουσιάζονται ετήσια στοιχεία από τον ΔΕΔΔΗΕ; Εκτελούνται 
δευτεροβάθμιοι έλεγχοι που να επαληθεύουν την αξιοπιστία των αποτελεσμάτων που 
δίνονται από τον ΔΕΔΔΗΕ; 

 

Aίτηση Κατάθεσης Εγγράφων: 

Παρακαλούμε και αιτούμαστε να κατατεθούν προς ενημέρωση της Βουλής και των 
πολιτών τα κάτωθι: 



α) Οι αναλυτικές εκθέσεις του ΔΕΔΔΗΕ προς τις ελεγκτικές υπηρεσίες περιβάλλοντος του 
ΥΠΕΝ 

β) Τα αποτελέσματα των δευτεροβάθμιων ελέγχων των αρμόδιων υπηρεσιών του ΥΠΕΝ 
που έχουν διενεργήσει στις δραστηριότητες του ΔΕΔΔΗΕ 

γ) Οι υπογραφείσες συμβάσεις και τις δεσμεύσεις που αναλήφθηκαν με τους τριάντα επτά 
εργολάβους.  

 
 

      Οι Ερωτώντες Βουλευτές 
 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης (Μίλτος) 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος- Χρήστος 

Βέττα Καλλιόπη 

Γαβρήλος Γιώργος 

Γιάννουλης Χρήστος 

Δούρου Ρένα 

Θρασκιά Ράνια 

Κασιμάτη Νίνα 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χάρης 

Μπάρκας Κώστας 

Παπαηλιού Γιώργος 

Παππάς Πέτρος 

Πούλου Παναγιού 

Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γιώργος 




